
UDENRIGSMINISTERIET
Den 26. juni 2012       

Spørgsmål fra Erhvervs-
Vækst- og Eksportudvalget til 
handels- og 
investeringsministeren samt
erhvervs- og vækstministeren 
af 7. juni 2012 – spørgsmål 
231. Til skriftlig besvarelse.

Spørgsmål 231
Ministeren bedes oplyse, hvorfor der kun er én SMV repræsentant i Eksportrådets bestyrelse, der tæller 11 
medlemmer.

Svar
Arbejdet med at udpege nye bestyrelsesmedlemmer er komplekst, da mange hensyn skal tages. 
Den samlede bestyrelse sammensættes ud fra mange hensyn og kriterier bl.a. på baggrund af 
indstillinger fra erhvervsorganisationerne. De nye medlemmer skal repræsentere forskellige 
brancher, komme fra virksomheder af forskellige størrelser, medlemmerne skal komme fra 
forskellige dele af landet og endelig skal bestyrelsen have en lige vægtning mellem mænd og 
kvinder. Disse hensyn betyder, at der kræves til og fravalg af kandidater for at leve op til alle 
krav. Resultatet er, at bestyrelsen er sammensat ud fra en vurdering af medlemmernes 
kompetencer som individer og den bedste varetagelse af dansk erhvervslivs interesser. 

Ved udskiftningen af bestyrelsesmedlemmer 1. maj 2012 fratrådte fem personer, hvoraf én kom 
fra en SMV og fem nye medlemmer kom ind, hvoraf én kommer fra en SMV. Dermed er 
antallet af SMV repræsentanter i bestyrelsen pr. 1. maj 2012 uændret i forhold til den tidligere 
bestyrelse.

Et bestyrelsesmedlem arbejdede for en SMV ved indtrædelse i bestyrelsen, men har i løbet af 
sin bestyrelsesperiode skiftet stilling til en større virksomhed. 

Herudover kan nævnes, at tre af de elleve medlemmer i den nuværende bestyrelse ikke direkte 
repræsenterer en virksomhed.
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